
ПЪЛЕН СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ № 25 

ОТ ДИСТАНЦИОННОТО ЗАСЕДАНИЕЧРЕЗ 

ВИДЕОКОНФЕРЕНТНА ВРЪЗКА 

НА ПЛЕНУМА НА ВИСШИЯ СЪДЕБЕН СЪВЕТ, 

ПРОВЕДЕНО НА 29 СЕПТЕМВРИ 2023 г. 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛСТВАЩ: Боян Магдалинчев - представляващ 

Висшия съдебен съвет 

 

ОТСЪСТВАТ: Герги Чолаков, Гергана Мутафова, Олга Керелска  

 

На заседанието присъстват Александър Ангелов – председател 

на Софийски районен съд, Васил Пеловски – съдия в 

Административен съд-Варна, Христо Зехиров – ръководител на 

проект Консорциум „ТЕХНО СЪЛЮШЪНС“ и Тодор Събчев – 

директор на дирекция „Информационни технологии и съдебна 

статистика“ в АВСС  

 

На заседанието присъства Тихомир Димитров – главен 

секретар на Висшия съдебен съвет 

 

Откриване на заседанието – 09.30 ч. 

 

БОЯН МАГДАЛИНЧЕВ: Колеги, добро утро! Имаме 

кворум. Налице са 17 човека, така ги броих. Откривам заседанието 

на Пленума на Висшия съдебен съвет. 
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За днешното заседание има една единствена точка с 

вносител колегата Марчева. Колега Марчева, заповядайте, имате 

думата. 

ДАНИЕЛА МАРЧЕВА: Уважаеми колеги, първо благодаря 

на всички, че участвате в днешното заседание. Поради проблеми 

със спазването на сроковете и като цяло поради много обективни 

причини се наложи то да бъде днес. 

Приключи в предвидения срок, все пак, последната и най-

съществена дейност по проекта за voice-to-text, а това е 

изграждането на софтуера voice-to-text. Той е качен на сървърите на 

ВСС, направени са нужните тестове както от гледна точка на 

качеството на софтуера, така и от гледна точка на един от 

индикаторите за изпълнението на проекта, това е наличието на над 

90% разпознаваемост на транскрибирания текст при ясна дикция, 

книжовен български език, при съставяне на съдебни документи. 

Направихме тестове с 22 съдии и съдебни служители в 

продължение на два дни, така както е записано в проектната ни 

документация. Резултатите от тези тестове са надлежно 

документирани и представени на Вашето внимание, те са качени. 

Имаме над 90%, около 91,8% разпознаваемост. Резултатите 

варираха с оглед дикцията, интонацията и т.н. Оттук нататък остава 

само да се внедри този софтуер в съдебната система и да се обучат 

колегите за работа с него, както и да се предаде на над 640 

държавни органи и институции правото да ползват този софтуер и 

да го обогатяват със своята терминология. 

Аз съм изложила подробен доклад. Той и всички 

материали са качени още в понеделник. Няма да го 

възпроизвеждам. Само искам да кажа в заключение, че целият 

проектен екип, това са колегите, аз ще започна от ляво надясно – 
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колегата Васил Пеловски, колегата Александър Ангелов, колегата 

Тодор Събчев, както и техническият ни сътрудник Камелия 

Любенова, положихме максимума на възможните усилия. Имаше 

много моменти на отчаяние, много моменти на недоверие заради 

лошата комуникация с изпълнителя, но благодаря на колегите, че за 

разлика от мен те не губеха надежда през цялото време, защото да 

се изгради система с изкуствен интелект не е като да се изгради 

сграда и да виждаш на всеки един етап как върви работата. 

Считаме, че сме се справили повече от възможното и с 

голямо облекчение днес представяме тези резултати от проекта, и с 

известна гордост, разбира се, защото най-консервативната част от 

обществото това е съдебната система и тя е първият субект в 

България, който е разработил система с изкуствен интелект. Има 

много перспективи оттук нататък за надграждането на тази система, 

но те ще бъдат най-вероятно предмет на предизвикателство от 

страна на следващия състав на Висшия съдебен съвет. 

Ще изложа по-нататък възможните концепции, защото от 

страна на ОПДУ искат да има някаква визия, която да е приета от 

Висшия съдебен съвет по този повод, но това е в някакъв 

последващ момент. 

Само бих искала да уточня още нещо, което пропуснах. 

По време на тестовете с магистрати и съдебни служители имаше и 

представител на ОПДУ, който наблюдаваше и непосредствено 

участваше в самия процес на тестване на тези резултати, на този 

софтуер. Тестването е с утвърден световен инструмент, казва се 

WER Tool, т.е. не е просто тестване така на око, а такъв инструмент, 

който отразява резултатите от тестване точно на системи за 

разпознаване на гласа и превръщането на глас в текст. 
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Това е от моя страна. Предложението е да се приемат 

резултатите от изпълнението на проекта и да се внедри тази 

система в съдебната система. Искам да кажа, че това е и част от 

задължението ни към ОПДУ да има решение за внедряване. 

Проектът приключва на 1 октомври. Имаме обещание, че ще бъде 

удължено само, за да извършим обучението, т.е. да извършим по 2 

и 3-дневни обучения за всеки апелативен район, което горе-долу 

надвишава един месец и затова поискахме удължаване поне по 

отношение на това обучение. Затова се налага и днес в края на 

септември, а преди това имахме и известни технически проблеми, 

свързани с мрежови проблеми и т.н., това наложи днес да бъде 

свикан Пленумът. 

Благодаря Ви! 

БОЯН МАГДАЛИНЧЕВ: Благодаря Ви, колега Марчева! 

Колеги, въпроси по точката от дневния ред? Има 

приложен доклад от госпожа Марчева като ръководител на проекта. 

Тя направи кратко изложение. Имате възможност за въпроси. Не 

виждам желаещи да задат въпроси. Колеги, подлагам на гласуване 

предложения ни проект на решение, а именно: 

Пленумът на Висшия съдебен съвет реши: 

Точка 1: Приема резултатите от изпълнението на 

дейностите по проект с наименование „Разработка и внедряване в 

съдебната система на софтуер за ускорено създаване и 

възпроизвеждане на актове и други документи чрез диктовка и 

автоматично конвертиране на гласов запис в текст /voice-to-text/ и 

съпътстващи системи за обработка“, финансиран по Оперативна 

програма „Добро управление“ 2014-2020 г. чрез договор за 

предоставяне на безвъзмездна финансова помощ от 23.09.2020 г.  
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Точка 2: Одобрява и внедрява създадения софтуер за 

ускорено създаване и възпроизвеждане на актове и други 

документи чрез диктовка и автоматично конвертиране на гласов 

запис в текст /voice-to-text/ и съпътстващи системи за обработка във 

всички органи на съдебната власт. 

Колеги, който е „за“ предложения проект на решение, 

моля да гласува. (брои гласовете) Седемнадесет гласа „за“. 

„Против“? Няма. Приема се. 

 

(след проведеното гласуване с вдигане на ръка) 

1. ОТНОСНО: Предложение за приемане на резултатите 

от изпълнението на проект „Разработка и внедряване в съдебната 

система на софтуер за ускорено създаване и възпроизвеждане на 

актове и други документи чрез диктовка и автоматично 

конвертиране на гласов запис в текст /voice-to-text/ и съпътстващи 

системи за обработка“, финансиран по Оперативна програма „Добро 

управление“ и внедряване на софтуер за ускорено създаване и 

възпроизвеждане на актове и други документи чрез диктовка и 

автоматично конвертиране на гласов запис в текст /voice-to-text/ в 

органите на съдебната власт 

ПЛЕНУМЪТ НА ВИСШИЯ СЪДЕБЕН СЪВЕТ 

Р Е Ш И: 

1.1. ПРИЕМА резултатите от изпълнението на 

дейностите по проект с наименование „Разработка и внедряване в 

съдебната система на софтуер за ускорено създаване и 

възпроизвеждане на актове и други документи чрез диктовка и 

автоматично конвертиране на гласов запис в текст /voice-to-text/ и 

съпътстващи системи за обработка“, финансиран по Оперативна 

програма „Добро управление“ 2014-2020 г. чрез договор за 
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предоставяне на безвъзмездна финансова помощ № 

BG05SFOP001-3.008-0001/23.09.2020 г.  

1.2. ОДОБРЯВА И ВНЕДРЯВА създадения софтуер за 

ускорено създаване и възпроизвеждане на актове и други 

документи чрез диктовка и автоматично конвертиране на гласов 

запис в текст /voice-to-text/ и съпътстващи системи за обработка във 

всички органи на съдебната власт. 

 

БОЯН МАГДАЛИНЧЕВ: Колеги, поради изчерпване на 

дневния ред закривам заседанието на Висшия съдебен съвет. 

 

 

Закриване на заседанието – 09.40 ч. 

 

Стенограф: 

Зоя Костова  

 

Изготвен на 29.09.2023 г. 

 

 

   ПРЕДСЕДАТЕЛСТВАЩ: 

          БОЯН МАГДАЛИНЧЕВ 

 

Разпечатка от гласуване на решенията по протокола.  

Гласуването е в съответствие с предложението на 

вносителя. 

 

Публикуван на 29.09.2023 г. 

 

https://vss.justice.bg/root/f/upload/40/Res-VSS-2023-09-29-vkv.pdf

